

the dwelling and shops of the petitioner have not been destroyed.

692nd meeting,
22 March 1956.

1465 (XVII). Petitions from Mr. Etienne Masso, Mr. Zachée Ntem and Mr. Jacques Mallet (T/PET.5/696, T/PET.5/699)

The Trusteeship Council,

Having examined the petitions from Mr. Etienne Masso, Mr. Zachée Ntem and Mr. Jacques Mallet concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/696, T/PET.5/699, T/OBS.5/71, T/L.634),

Draws the attention of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statement of its Special Representative, in particular that:

(a) Mr. Masso was indeed arrested, but nothing in his house was destroyed or stolen;

(b) No person named Noé Essom was arrested as a result of the incidents;

(c) It has not been possible to identify Mr. Mallet Ikong.

692nd meeting,
22 March 1956.

1466 (XVII). Petition from the Assembly of the cultivators and peasants of the villages of Messondo, Mbengué and Sodbanga-Gare (T/PET.5/701)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Assembly of the cultivators and peasants of the villages of Messondo, Mbengué and Sodbanga-Gare concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/701, T/OBS.5/71, T/L.634),

Draws the attention of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statement of its Special Representative, in particular that:

(a) No destruction of huts or pillage had taken place at Messondo;

(b) The persons named in the petition had not been arrested nor had they been the object of searches.

692nd meeting,
22 March 1956.

1467 (XVII). Petition from Mr. Ngwamba Difo (T/PET.5/732)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Ngwamba Difo concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/732, T/L.634),

Draws the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statement of its Special Representative, in particular that:

(a) The Administering Authority has been unable to identify the petitioner;

que l'habitation et les boutiques du pétitionnaire n'ont pas été détruites.

692ème séance,
22 mars 1956.

1465 (XVII). Pétitions de MM. Etienne Masso, Zachée Ntem et Jacques Mallet (T/PET.5/696, T/PET.5/699)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné les pétitions de MM. Etienne Masso, Zachée Ntem et Jacques Mallet concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée (T/PET.5/696, T/PET.5/699, T/OBS.5/71, T/L.634),

Appelle l'attention des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial, d'où il ressort notamment que:

a) M. Masso a été effectivement arrêté, mais rien n'a été détruit ni dérobé dans sa case;

b) Aucune personne du nom de Noé Essom n'a été arrêtée à la suite des incidents;

c) Il n'a pas été possible d'identifier M. Mallet Ikong.

692ème séance,
22 mars 1956.

1466 (XVII). Pétition de l'Assemblée des cultivateurs et paysans des villages de Messondo, Mbengué et Sodbanga-Gare (T/PET.5/701)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition de l'Assemblée des cultivateurs et paysans des villages de Messondo, Mbengué et Sodbanga-Gare concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée (T/PET.5/701, T/OBS.5/71, T/L.634),

Appelle l'attention des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial, d'où il ressort notamment que:

a) Il n'y a eu à Messondo ni destructions de cases ni pillage;

b) Les personnes dont les noms figurent dans la pétition n'ont pas été arrêtées et leur domicile n'a fait l'objet d'aucune perquisition.

692ème séance,
22 mars 1956.

1467 (XVII). Pétition de M. Ngwamba Difo (T/PET.5/732)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition de M. Ngwamba Difo concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée (T/PET.5/732, T/L.634),

Appelle l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial, d'où il ressort notamment que:

a) L'Autorité administrante n'a pas réussi à identifier le pétitionnaire;